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dagsorden
1 Valg af dirigent, der ikke må være medlem af bestyrelsen.  

• Bestyrelsen foreslår John Christoffersen.  

2 Formanden aflægger beretning (side 4)

3 Udvalgsberetninger til godkendelse  

• Disciplinærudvalgets beretning (side 7)
• Appeludvalgets beretning (side 8)
• Cheerleadingudvalgets beretning (side 9) 
• Dommerudvalgets beretning (side 11)
• Flag footballudvalgets beretning (side 12)
• Amerikansk fodbold udvalgets beretning (side 13)

4 Bestyrelsen forelægger det reviderede regnskab til godkendelse 
• Årsrapport 2020 og Intern Revisorerklæring 2020 (bilag 1A og 1B)
• Der er ikke indkommet spørgsmål til Årsrapport 2020 ifm. udsendelse i juni 2021

5 Godkendelse af budget og fastsættelse af foreningskontingent, turneringsgebyr og licensafgift
• Bestyrelsens forslag til Budget 2022 inkl noter, samt oversigt over priser (bilag 2)

6 Behandling af indkomne forslag
• Bestyrelsens forslag (bilag 3)

7 Valg af øvrig bestyrelse, og suppleanter til denne  

• Bestyrelsesmedlem (2 år): Jesper Qvist er på valg, og er villig til genvalg
• Bestyrelsesmedlem (2 år): Mathias Them Kjær er på valg, og ønsker ikke genvalg
• Bestyrelsesmedlem (2 år): Anders Munch Skovgren er på valg, og ønsker ikke genvalg
• 1. suppleant (1 år): Bestyrelsen indstiller Mikkel Bo Rasmussen
• 2. suppleant (1 år): Bestyrelsen indstiller Katja Stamer

8 Valg til faste udvalg

Disciplinærudvalget
• Formand: Brian Sarby er på valg, og er villig til genvalg (1 år)
• Medlem (Flag football): Niklas Dyrby Johansen er villig til genvalg (1 år)
• Medlem (Flag football): Casper Iisager er villig til genvalg (1 år)
• Suppleant (Flag football): Danijela Gusak er villig til genvalg (1 år)
• Medlem (Amerikansk fodbold): Elex Kristensen er villig til genvalg (1 år)
• Medlem (Amerikansk fodbold): Rasmus Ryberg er villig til genvalg (1 år)
• Suppleant (Amerikansk fodbold): Daniel Lassen er villig valg (1 år)
• Medlem (Cheerleading): Mikael Sohn Ottesen er villig til genvalg (1 år)
• Medlem (Cheerleading): Isabell Dam Sehested Jensen er villig til genvalg (1 år)
• Suppleant (Cheerleading): Lasse Salomonsen er villig til genvalg (1 år)

Appeludvalget 
• Formand: Hans Peter Roth er villig til valg (1 år)
• Medlem: Jacob Holm er villig til valg (1 år)
• Medlem: Jens Jordahn er villig til genvalg (1 år)
• Medlem: Mikael Dehlin er villig til valg (1 år)
• Suppleant: Timothy Jensen er villig til genvalg (1 år)

 Cheerleadingudvalget 
• Formand: Christina Lissa Benn er på valg, og ikke villig til genvalg

•  Cheerleadingudvalget indstiller Anine Dittmer (2 år)
• Medlem: Anine Dittmer er ikke villig til genvalg // vakant (2 år)
• Medlem: Lasse Salomonsen er ikke villig til genvalg // vakant (2 år)
• Medlem: Vakant (1 år)
• Suppleant: Vakant (1 år) 
• Suppleant: Vakant (1 år)

• Medlem: Frederikke Bisholm er villig til genvalg på en 2 årig post
• Medlem: Cassandra Carlsson ønsker at stille op som medlem
• Medlem: Albert Damgaard ønsker at stille op som medlem 2



• Medlem: Katja Stamer ønsker at stille op som medlem

Dommerudvalget
• Formand: Frank Rasmussen er villig til genvalg (1 år).  
• Medlem: Martin Mikkelsen er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem: Kim Larsen er villig til genvalg (1 år) 
• Medlem: Tobias Trige er villig til genvalg (1 år) 
• Suppleant: Nanna Maria Tingmark er villig til genvalg (1 år)

Flag football udvalget  
• Formand: Nicklas Dyrby Johansen er på valg, og er villig til genvalg (2 år)
• Medlem: Kasper Brandt er på valg, og ikke villig til genvalg // vakant (2 år)
• Medlem: Martin Ebbesen er på valg, og ikke villig til genvalg // vakant (1 år)
• Suppleant: Vakant (1 år)

Amerikansk fodbold udvalget 
• Formand: Anders von Essen-Leise er på valg, og villig ikke til genvalg

• Amerikansk fodbold udvalget indstiller Benjamin Qvist som formand (2 år)
• Medlem: Kenneth Enrico Larsen er på valg, og ikke villig til genvalg // (vakant 2 år)
• Medlem: Stefan Sloth er på valg, og ikke villig til genvalg // vakant (2 år)
• Suppleant: Vakant (1 år)
• Suppleant: Vakant (1 år)

• Medlem: Lars Hyrsting ønsker at stille op som medlem (2 år)
• Medlem: Adrian Teague ønsker at stille op som medlem (2 år)
• Medlem: Jannie Kornbeck ønsker at stille op som medlem (2 år)
• Medlem: Mikkel Bo Rasmussen ønsker at stille op som medlem (2 år)
• Medlem: Mathias Torp ønsker at stille op som medlem (2 år)
• 

10 Valg af to revisorer og en suppleant for disse, samt en ekstern revisor
• Revisor Mikael Sohn Ottesen er på valg og er villig til genvalg (1 år)
• Revisorer Maria Haumand er på valg og er villig genvalg (1 år) 
• Revisorsuppleant René Gundsø er på valg og er villig genvalg (1 år)
• Bestyrelsen indstiller genvalg af EY (Ernst & Young) (1 år)  

11 Eventuelt 
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formandens beretning
2021 har været et år stadig kraftig præget af Covid-19, men også et år, hvor vi gradvist fik lov til at åbne vores tre 
sportsgrene helt op igen. På den måde har 2021 været et glædens år. 

Som forbund har vi været heldige, at have to udendørs sportsgrene, flag football og amerikansk fodbold, som har 
haft bedre muligheder end mange andre sportsgrene, for at komme hurtigt i gang med aktiviteterne igen - spille og 
afholde turneringer/kampe. Samtidig har vi også én indendørs sportsgren, cheerleading, som ligger helt i den anden 
ende af skalaen. Cheerleading har desværre været en af de sportsgrene, som har skulle vente længst på at få lov til at 
komme igang igen på normal vis. 
Til trods for åbningen, skal vi nok desværre indstille os på, at Covid-19 ikke er væk, men vil være noget vi skal forholde 
os til en tid endnu. Det er derfor vigtigt, at vi fortsætter med at lytte til myndighederens anbefalinger og følger 
deres retningslinjer, samt foretager de nødvendige justeringer og forbehold. Disse justeringer kan holde gang i 
aktiviteterne for alle vores udøvere på en sikker måde.  

DAFFs politiske program

For DAFFs bestyrelse har 2021 blandt andet budt på arbejdet med DAFFs politiske program, som er præsenteret på 
udviklingsmøderne, der er blevet afholdt i alle sportsgrene. DAFFs politiske program går fra 2021-2024, således at 
det lægger sig op af perioden for vores strategiaftale med DIF. På programmet er der 4 overordnede spor. Sporene 
skaber de overordnede linjer for den retning, bestyrelsen ønsker at arbejde frem mod 2024. De 4 spor for det politiske 
program er som følger; Børn og unge, Foreninger, Oplevelser og slutteligt DAFF som organisation. Særligt vores fokus 
på børn og unge udspringer af en ambition om at rekruttere medlemmerne i en tidlig alder, hvorefter stærke og 
udviklende idrætsmiljøer skal sikre at medlemmerne opnår langvarig tilknytning til sporten. Det politiske program 
har vi valgt at uddybe med følgende overskrifter:

• DAFFs foreninger skal have de bedste idrætsmiljøer for børn og unge at dyrke idræt i. 
• DAFF skal arbejde for, at alle foreninger har de nødvendige kompetencer til at drive stabile og velfungerende 

foreninger.
• DAFF skal være en kompetent og imødekommende medlemsorganisation.
• DAFF skal arbejde med at skabe de bedste oplevelser for foreninger, udøvere og fans.

DIFs politiske program og strategiaftale

For både administrationen og DAFFs bestyrelse er der også blevet brugt mange kræfter i 2021 på at få DAFFs 
strategiaftale for 2021-2024 på plads. Strategiaftalen tager afsæt i DIFs politiske program og DAFFs egne 
målsætninger for udvikling de næste år frem. DIFs politiske program rummer mange facetter fra idrættens verden, 
og er inddelt i 3 indsatsområder; sammen om idræt og bevægelse, fremtidens idræt for børn og unge og idrætten 
tager ansvar. Til forskel fra strategiaftalen 2018-2022,  har den kommende strategiaftale fokus på bredere mål, hvilket 
muliggør justering og tilpasninger undervejs i strategiarbejdet, så vi hele tiden sikre at vores aktiviteter understøtter 
sportsgrenenes udvikling.  Med dette afsæt, blev der udarbejdet en strategiaftale, som skal understøtte DAFFs 
udvikling, både for bredden, eliten og organisationen. 

Strategiaftalen består af 3 spor:
Spor 1 - Den gode klub
Arbejdet med den gode klub, skal være med til at øge antallet af stabile og udviklende klubber med et særligt fokus 
på at skabe et godt træningsmiljø for børn og unge. 
Spor 2 - Det velfungerende specialforbund
Med sporet ønskes der, at arbejde med tilfredshed med forbundets arbejde for forbundets medlemsforeninger, 
udvalg, frivillige og ansatte. 
Spor 3 - Talent og Elitestrategi
Sporet skal være med til at skabe en sammenhæng i forbundets talent- og elitearbejde, således at forbundets 
medlemmer oplever gennemsigtighed og retning. De tre spor blev godkendt, og i 2022 starter arbejdet med de tre 
spor op.

Flag football i 2021

Flag football har været den af vores idrætter, der bedst har kunnet fungere normalt under Covid-19 restriktioner,  
hvilket har resulteret i et fint turneringsår for flag football i 2021.

Afviklingen af turneringen har forløbet godt, dog med enkelte aflysninger og enkelte hold der har måtte trække sig i 
løbet af turneringen - mest udbredt i 1. division. 

Turneringsåret blev afsluttet med Dannebrog Bowl XVIII, hvor Allerød Armadillos og Søllerød g Gold Diggers mødtes i 
finalen. Armadillos trækker sig sejrrigt ud af kampen og kan derfor kalde sig Danske Mestre 2021. 
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Udover den regulære sæson har der været afholdte flere åbne stævner, og et som vanligt vellykket Sportmonda Bowl. 
Forbundets Fit First koncept er blevet udvidet, således at der nu også tilbydes flag football i de ældste alderstrin i 
folkeskolen. Det er en positiv udvikling, som vi håber på vil have en afsmittende effekt på sporten for helhed. 

Amerikansk Fodbold i 2021

Amerikansk fodbold har også haft et godt år, når vi ser på afholdelse af turneringer og kampe. Vi er endelig tilbage til 
at kunne afholde kampe uden restriktioner, som vi så i efteråret sidste år. 

I klubregi har vi fået gang i U10, U12 og U14 stævnerne igen, som har været lagt ned på grund af Covid-19. Klubberne 
har lagt et stort arbejde i at skabe gode og trygge ungdomsstævner. Den gode dialog mellem klubberne er fortsat 
med til at gøre vores U-stævner til et stærkt aktiv. Det årlige afsluttende ungdomsstævne blev afholdt og gennemført 
med stor ros til værterne fra Frederikssund Oaks. 

For U16 blev der i foråret afholdt Danmarksserie, som sluttede med finaler om det sjællandske mesterskab og det 
jysk/fynske mesterskab. Finalerne i Øst blev med stor succes afholdt af Kronborg Knights og ligeledes var Aab 89ers 
vært i Vest. Vinderne i Øst blev Frederikssund Oaks og i Vest hev Aarhus Tigers sejren hjem. 
I efteråret har vi både afviklet regionalserie og Danmarksserie, som sluttede med U16 RS bowl. Her mødte 
Næstved Vikings, klubsamarbejdet mellem Aab 89ers, Midtvest Musketeers og Randers Thunder. I denne kamp 
trak sidstnævnte det længste strå. I XIV Challenge bowl mødte Frederikssund Oaks, Esbjerg Hurricanes/Holstebro 
Dragons, hvor Frederikssund Oaks gik med sejren. 

U19 rækken har afholdt Danmarksserie i foråret, med finale i Øst og finale i Vest. Her kunne Frederikssund 
Oaks kalder sig sjællandske mestre og BGI Wolfes kunne kalder sig jysk/fyn mester. I efteråret blev der afholdt 
landsdækkende Danmarksserie med den afsluttende Development Bowl, hvor Avedøre Monarchs løb med vinder-
titlen. Derudover har der i år været afholdt U19 NL(11 mands fodbold), hvilket er en positiv vending, da 11 mands U19 
ikke har været afholdt de sidste par år. 
Turneringen endte med Junior Bowl, hvor Danmarksmesterskabet stod mellem Frederikssund Oaks og Søllerød Gold 
Diggers. Frederikssund Oaks vinder kampen, og vinder dermed også titlen U19 Danmarksmester.
 
Hos kvinderne i amerikansk fodbold, har der også været fremgang i 2021. Der har været afviklet stævnedage, og som 
en ekstra sejr, er der kommet gang i kvinderækken.
 
For seniorrækken har Danmarksserien også været i fuld gang, og bortset fra to kampe, som ikke er blevet afviklet, 
er serien gennemført. Danmarksserien ender med Elming Bowl XIX, hvor Næstved Vikings/Rønne Bears vinder over 
Razorbacks. 
1. divisionsturneringen slutter med 1. Division Bowl hvor Aarhus Tigers vinder over Herlev Rebels. Mermaid Bowl 
XXXII blev afholdt i oktober, hvor Copenhagen Towers vinder over Søllerød Gold Diggers og tager derfor titlen som 
Danmarksmester.
  
Landshold
• For U16 blev der afholdt camp i juli måned. 
• For U19 var vi værter for U19 Nordiske Mesterskaber, med hjælp til afholdelse fra Kronborg Knights. Sverige vinder 

turneringen og Danmark bliver nr. 3. U19 landsholdet har i turneringen haft fokus på den sportslige udvikling og 
det tekniske spil, og vi er derfor godt tilfredse med resultatet. 

• For herrelandsholdet blev der spillet om 5. pladsen under EM, som blev afholdt på Gladsaxe stadion. Kampen blev 
vundet af Østrig.

Uddannelser
Uddannelserne i amerikansk fodbold har været udfordret at Covid-19, men der er afholdt Træner B og  Træner C 
online. Vi er stille og rolig ved at implementere den nye uddannelsesstruktur, som vil blive implementeret fuldt i 2022.

ATK
Vores alders relaterede træningskoncept blev færdig i januar, og vi har hele året arbejdet med udrulningen, som 
er sket i flere klubber i hele Danmark. Der har været rigtig god modtagelse af den, og arbejdet med udrulningen 
fortsætter i 2022.

Cheerleading

Cheerleading har som den eneste sportsgren stadig været meget påvirket af restriktioner ifølge med Covid-19 
situationen. Idet cheerleading både er en indendørs sportsgren og også en sport hvor fysisk kontakt er en 
nødvendighed, har klubberne måtte vente længe på at komme tilbage til normale træningsforhold.  

Vi har i de kolde vintermåneder set en meget stor velvilje fra vores cheerleading klubber til at gennemføre træninger 
under de restriktioner, der var på daværende tidspunkt. Måtter blev rykket udendørs og vintertøjet fundet frem, 5



hvilket var en løsningsmodel vi nok inden corona havde svært ved at forestille os. Klubberne skal have stor ros for 
deres store arbejde som medførte, at børn og unge fortsat kunne samles om deres sport. 

Cheerleading har endelig fået fuldt gang i sporten og konkurrencer igen, hvilket er glædeligt. Til Jule Cup som bliver 
den første afholdte konkurrence i to år, er der 860 udøvere og 1200 solgte billetter. Med opfordring til at blive testet før 
ankomst til konkurrencen, er vi sikre på, at det bliver en tryg og glædesfyldt dag. 
  
Landshold 
På baggrund af et coronafyldt efterår i 2020, blev det på forhånd besluttet, at de danske cheerleading landshold ikke 
skulle deltage ved VM 2021. Dette var en beslutning truffet af hensyn til udøvere og træneres sikkerhed, samt en frygt 
for at muligheden for afvikling af VM i 2021 i Orlando, Florida var meget lille. Dette blev bekræftet. I efteråret 2021 blev 
der igen afholdt try-outs i det kendte format, hvor både et All-Girl og Coed hold blev udtaget. Begge hold er i fuld 
gang med træningerne, hvor begge skal på gulvet til VM 2022 i Orlando, Florida. 

Uddannelser
I foråret 2021 udbød administrationen i samarbejde med cheerleading udvalget 7 onlinekurser som alle trænere 
gratis kunne tilmelde sig. Online kurserne blev udbudt i en tid hvor træningen var lukket ned og over 50 forskellige 
trænere benyttede muligheden for at dygtiggøre sig. 

Der har været også stor tilslutning til de cheerleading uddannelser de seneste 5 år, og mange trænere er heldigvis 
fortsat ude klubberne efter Corona. Intro-uddannelsen blev afholdt i 2021 i både Øst og Vest, men efterårets 
træneruddannelser har dog været præget af meget få tilmeldte, og derfor har flere uddannelser måtte aflyses. 

Medlemstal

Medlemsniveauet for flag football har i 2021 været på niveau med 2020, men er stadig på et kritisk lavt niveau. Der er 
behov for der kommer en positiv udvikling, hvilket der er potentiale for. 

I forbindelse med offentliggørelse af DIF’s medlemstal i april 2021 kunne vi se, at cheerleading havde en mindre 
fremgang på 8%. Det er godt gået i et coronapræget år, hvor antallet af træninger i hallen har været meget 
begrænset.
Dette vidner om den store indsats, der i årets løb har ligget fra bestyrelser, frivillige og trænere, der har gennemført 
træninger online. 

Amerikansk fodbold har holdt medlemstallet, og er derfor status quo. Rigtig positive tegn i et hårdt corona-år.
  
ADHD-projekt i cheerleading og amerikansk fodbold
I sæson 2020/2021 blev projektet omkring børn og unge med ADHD i cheerleading og amerikansk fodbold 
færdiggjort. Projektet handler i korte træk om, at sportsgrenenes strukturer er særlig gode for børn og unge med en 
opmærksomhedsforstyrrelse. I projektet blev der udviklet trænermateriale, som indeholdte simple værktøjer, der kan 
hjælpe trænerne med at give børnene en god oplevelse i sporten.

Grundet det store arbejde fra administrationen fik projektet en del medieopmærksomhed, hvilket bl.a. resulterede i 
at Nanna fra Aarhus Tigers deltog i et indslag i Go’ Morgen Danmark. Også amerikansk fodbold var repræsenteret på 
de sociale medier, hvor Gorm fra Aarhus Tigers fortalte om ADHD og amerikansk fodbold i DR Ultra Nyt, og indgik i 
en artikel i Børneavisen.

Vi er stolte over, at vores sportsgrene kan være med til at rumme børn og unge som kan have svært ved at føle sig 
inkluderet i andre kontekster. Stor tak til trænerne for deres arbejde på banerne og i hallerne.    

Med både glæde og en stadig bekymring for den kommende tid med større Covid-19 smitte, kan vi se tilbage på et år 
fyldt med gode tiltag, og en masse frivillige kræfter. Det er et stort arbejde at drive og udvikle en klub, og det vil jeg 
gerne sige tak til alle frivillige kræfter for. Vi skal fortsætte det gode arbejde sammen.

Tak for et spændende og sportsfyldt år.
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Disciplinærudvalgets beretning
Disciplinærudvalget består af:

• Formand: Brian Sarby
• Cheerleading: Isabell Dam Sehested Jensen, Mikael Sohn Ottesen, Lasse Salomonsen (suppleant) 
• Flag football: Casper Iisager, Niklas Dyrby Johansen, Danijela Gusak (suppleant)
• Amerikansk fodbold: Elex Christensen, Rasmus Ryberg, Benjamin Qvist (suppleant)  

Det har været mit første år som formand, og jeg syntes at der har været en rigtig god diskussion med mine kollegaer 
hele vejen rundt. 

2021 har ikke været fri for Covid-19, som især i cheerleading har sat sit præg på konkurrencerne, hvor både Spring Cup 
og DM blev aflyst. Turneringen for amerikansk fodbold blev udskudt til maj, hvorefter sæsonen har været nogenlunde 
normalt. Flag football har haft en fuld sæson.

Disciplinærudvalget har taget højde for Covid-19 i de sager, hvor det har haft en indflydelse – her taler vi om trækning 
af hold og aflysning af kampe. 

Antal sager i 2021: Pr. den 18. november har udvalget haft 72 sager, mod 99 i 2019. Der har været 2 sager i flag football, 
og 69 sager i amerikansk fodbold.

Det drejer sig om hovedsageligt om aflysninger af kampe, diskvalifikationer og sager vedr. targeting. 

Sagerne omhandlende diskvalifikationer og targeting er behandlet helt standard, hvor der i sagerne omhandlede 
holdtræk-ninger og kampaflysninger, er taget hensyn til Covid-19 smitten og dens direkte og indirekte indflydelse. 

Afslutningsvis vil jeg takke mine kollegaer i resten af disciplinærudvalget, samt DAFFs kontorassistent Jonathan Olsen 
og direktør Lars Carlsen for godt samarbejde, og for at hjælpe mig i min nye rolle som formand for udvalget. Dernæst 
vil jeg på vegne af Disciplinærudvalget takke de forskellige eksterne ”partnere” der har bistået Disciplinærudvalget i 
2021. 

På Disciplinærudvalgets vegne 
Brian Sarby
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Appeludvalgets beretning
Appeludvalget består af: 

• Jacob Bartholin Holm 
• Jens Jordahn 
• Hans Peter Roth 
• Timothy Jensen (Suppleant)

Udvalget har i 2021 haft 6 sager til bedømmelse, hvoraf 5 er afsluttet. Den sidste er under behandling. Afgørelsen på 
denne sag forventes desværre først at foreligge efter årsmødet. 

Sagerne har omhandlet karantæne for enkelt spillere som følge af udvisning, trækning af klubsamarbejde og 
aflysning af kampe.

Sagen, der ikke nås at blive afgjort inden årsmødet omhandler trækning af hold, men der mangler desværre en 
række oplysninger fra de involverede parter, før der kan træffes en afgørelse i den sag.

Appeludvalget bestræber sig fortsat på, at sager behandlet og helst afgjort senest 4 uger efter appellen er modtaget. 

På vegne af Appeludvalget
Jacob Bartholin Holm
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cheerleadingudvalgets beretning
Cheerleadingudvalget består af:

• Formand: Christina Lissa Benn 
• Medlem: Lasse Salomonsen 
• Medlem: Sara Herlev 
• Medlem: Frederikke Bisholm 
• Medlem: Anine Dittmer 

Cheerleadingudvalget har i årets og sæsonens løb samarbejdet med DAFF’s administrations- & sports- og 
udviklingsafdeling bl.a. om afviklingen af en række aktiviteter og sportslig sparring. Tak til DAFF’s ansatte for det gode 
samarbejde – særligt Malene Kolmos’ utrættelige arbejde for at udvikle cheer-leading – det sætter vi pris på! 
Herunder er de forskellige aktiviteter beskrevet fra sæsonstart i august i 2020 frem til sæsonafslutning i 2021, som helt 
naturligt har været præget af covid19-pandemien.

Uddannelser
Sæsonens første aktiviteter i sæsonen 20/21 var træneruddannelserne i cheerleading – der blev gen-nemført både 
Introuddannelsen i henholdsvis øst og vest og Niveau 1-uddannelsen. På disse uddannel-sesdage var der 51 trænere 
samlet for at lære noget nyt om deres trænergerning. Cheerleadingudval-get havde i tiden op til uddannelserne 
brugt tid på at færdigrevidere Niveau 2-uddannelsen, som des-værre måtte aflyses pga. for få tilmeldte. 
Cheerleadingudvalget vil dog gerne sige tak til de klubber, der altid bakker op om DAFF’s uddannelser – det betyder 
meget for os, da vi mener, at vejen til dygti-ge cheerleaders er dygtige trænere. 
Cheerleadingudvalget vil også gerne sige tak til de dygtige undervisere, som afsætter tid til forbere-delse og 
undervisningen af fremtidens trænere.

Cheersport – nyt koncept
I takt med at interessen for cheerleading er stigende, har vi i 2020 udviklet et nyt koncept kaldet CheerSport. Konkret 
er konceptet lavet på baggrund af et ønske om at gøre det nemmere for nye udøvere at komme ind i sporten. 
Konceptet er breddeorienteret og henvender sig både til (nye) klubber, trænere og skoler, der ønsker at gøre det 
nemt og tilgængeligt at dyrke cheerleading. 
CheerSport er et koncept, som består af en række aktivitetskort, som den enkelte træning tager ud-gangspunkt 
i. Kortene består af fem kategorier som indeholder forskellige elementer fra en typisk cheerleadingtræning. Man 
udvælger et bestemt antal kort fra hver kategori og træningen er nu plan-lagt – med billeder og beskrivelser. 
CheerSport gør det altså let at være træner, da der er konkrete aktiviteter og øvelser at holde sig til under hele 
træningen.  

Try-out til de danske cheerleadinglandshold
Sædvanen tro plejer vi at afholde try-outs for vores landshold i løbet af efteråret, men i 2020 rasede covid19-
pandemien og vi måtte desværre aflyse vores try-out og tog også beslutning om, at der ikke skulle være dansk 
deltagelse til VM i cheerleading i april 2021 – dette af hensyn til sikkerhed for udø-vere og trænere.
Kort efter planlagde vi at afholde try-out lidt senere end normalt i efteråret og i stedet kunne træne landsholdene i en 
længere periode frem til VM i 2022, men denne try-out måtte vi også aflyse i sidste øjeblik pga. nye skærpede corona-
retningslinjer.
Endelig kunne vi i efteråret 2021 afholde try-out til vores landshold som normalt, og vi glæder os til, de skal 
repræsentere Danmark til VM i Orlando, Florida til april 2022.
De to landshold trænes henholdsvis af Mie Høg Hegaard og Fanni Liv Engelbrecht, samt af Gerardo Redondo Mora 
og Frederik Oliver Petersen. Frederik er ny træner for coed-landsholdet, og vi ser frem til samarbejdet. Frederik blev 
ansat som assisterende træner for Gerardo, efter at stillingen blev op-slået i foråret i 2021. 
Velkommen til alle trænere – vi glæder os til samarbejdet. 

Konkurrencer  
I hver sæson afholdes der tre nationale konkurrencer; 1. Jule Cup; 2. Spring Cup og 3. DM (ny konkur-rencestruktur, 
hvor DM afholdes som den afsluttende sæsonkonkurrence). Alle disse tre konkurrencer måtte aflyses i sæson 
20/21 pga. covid19-pandemien, og det blev første gang nogensinde, at der gik en hel sæson uden de sædvanlige 
konkurrencer.

4.-6. december 2020 blev dog en weekend i konkurrencens tegn, da der blev afholdt 2020 Cup – en konkurrence med 
et noget andet format end andre konkurrencer, men efter alle gældende corona-retningslinjer og opbakning fra 
Danmarks Idrætsforbund. 
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Rockets Cheerleaders kom med en idé, som vi sammen arbejdede videre på og deraf kom 2020 Cup. Ved 2020 Cup 
fik man fornemmelsen af at være til en konkurrence, hvor der var en praktisk konkur-rence-del, og en virtuel del. 
Den praktiske del blev afholdt i weekenden d. 4.-6. december, som var en stor show-weekend, hvor alle tilmeldte hold, 
fik lov at fremvise deres rutine foran et mindre publikum. Alle hold blev filmet, og i ugerne efter blev holdenes rutiner 
vist online. Den praktiske del blev afholdt i øst og vest henholds-vis ved Rockets Cheerleaders og ved Royal Cheer 
Aalborg – tusind tak for jeres velvillighed til at være vært for denne konkurrence!
Konkret blev rutinerne bedømt ud fra et mere corona-venligt scoresheet og en afkortet rutinelængde. 
Alle rutiner blev optaget og selve visningen og bedømmelsen af rutinerne udgjorde den virtuelle del. 
Tak til de klubber, der støttede op om initiativet – vi er glade for, at det lykkedes! Der endte med at være deltagelse fra 
540 udøvere fordelt på ni klubber.

Online træneruddannelse
I foråret 2021 gav vi alle danske cheerleadingtrænere mulighed for at dygtiggøre sig helt gratis i en tid, hvor alle 
ventede på at komme tilbage i hallen. Det gjorde vi ved at udbyde syv forskellige onli-nemoduler.
Formatet var sådan, at ønskede man til efteråret at tage Niveau 2-uddannelse, så var det obligatorisk at gennemgå 
alle syv online-moduler. Ønskede man som træner ’blot’ at dygtiggøre sig indenfor ét eller flere emner, så deltog man 
blot i disse online-moduler. På den måde forsøgte vi at udnytte den ufrivillige ventetid. 

De syv moduler var følgende: 
1. Aldersrelateret træning (ATK)
2. Bredde vs. Elite + Kropsdyrkelse og kropsidealer
3. Mentaltræning
4. Rutineopbygning
5. Fysisk træning og idrætsskader
6. Rekruttering og fastholdelse + Holdsammensætning
7. Trænerrollen

Online-modulerne blev afholdt med 14 dages mellemrum og i alt deltog 55 trænere i et eller flere moduler, og vi 
håber, I alle fik noget viden med videre i jeres trænergerning. Også stor tak til alle un-dervisere på modulerne.

Medlemstal 
I april blev DIF’s medlemstal offentliggjort og heri kunne vi se, at cheerleading, på trods af corona, var steget med 8% i 
medlemstal sammenlignet med året forinden. Det er superflot og vidner om et stærkt arbejde ude i klubberne. I et år 
hvor corona har gjort det svært og til tider umuligt at tilbyde cheerleading for vores medlemmer, vidner om at ledere, 
trænere og andre frivillige ude i vores klub-berne har ydet en stor indsats og arbejdet meget kreativt med løbende at 
justere og rette til alt efter de ændrede restriktioner. 
Stærkt arbejde og det er vigtigt, vi bliver ved!

ADHD-projekt i cheerleading og amerikansk fodbold
I sæson 2020/2021 blev projektet omkring børn og unge med ADHD i cheerleading og amerikansk fodbold 
færdiggjort. Projektet handler i korte træk om, at sportsgrenenes strukturer er særlig gode for børn og unge med en 
opmærksomhedsforstyrrelse. I projektet er der udviklet trænermateriale som indeholder simple værktøjer, der kan 
hjælpe trænerne med at give børnene en god oplevelse i spor-ten.
Projektet gav en del medieopmærksomhed, hvilket bl.a. resulterede i at Nanna fra Aarhus Tigers del-tog i et indslag i 
Go’ Morgen Danmark.  

Udviklingsmøde i cheerleading 
D. 6. juni 2021 afholdtes det årlige udviklingsmøde i cheerleading, som igen i år havde deltagelse fra mange af 
klubberne, hvilket vidner om et ønske til at bidrage til udviklingen af cheerleading. På pro-grammet til årets møde var 
der bl.a. emner som strategiaftale 2022-2025, aldersrelateret træning, uddannelse og præsentation af arbejdet i de 
nye underudvalg, der 
bl.a. arbejder med udviklingen af vores landsholdskoncept. 
Cheerleadingudvalget vil gerne sige tak til de deltagende klubber for god og konstruktiv dialog og håber 
på at se mange til næste års udviklingsmøde.

Der er endnu engang sket mange ting i cheerleadingens verden, og vi håber, der fortsat sker positive 
ting.

Tak for en god sæson!

På vegne af Cheerleadingudvalget
Formand, Christina Lissa Benn
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Dommerudvalgets beretning
Dommerudvalget består af:

• Formand: Frank Rasmussen
• Næstformand: Martin Mikkelsen 
• Medlem: Kim Larsen 
• Medlem: Tobias Trige 
• Suppleant: Nanna Maria Tingmark 

Weekenden d. 30/31. oktober 2021 betød for mange lande, i Europa, en afslutning på årets football. Denne weekend 
illustrerer ret godt hvad football har haft at gøre med i år. I den omtalte weekend var der EM slutrunde… i flere lande, 
så altså ikke helt en slutrunde, men alligevel international football, og kåring af en Europæisk mester. En god pendant 
til hvad vi har set i år, også i DAFF - football sæsonen har ikke været som vi kender den, men alligevel med tegn på, for 
at bruge en nymodens floskel… at det bliver godt igen.

Året startede jo lidt på hælene, med Corona restriktioner, og smittekæder mv. Så sagt med andre ord startede det 
med en “få det bedste ud af det” begyndelse.
Vi, i dommerudvalget har forsøgt at tage det til os, og har forsøgt at finde nye veje, som kan lede os i den rigtige 
retning. Her tænker vi jo allermest på vores vigtigste kerneområde, nemlig dommeruddannelse. Med afsæt i 
den måde som skolesystemet på alle niveauer har overvundet deres Corona udfordringer, så har vi også i vores 
uddannelse prøvet at finde fodfæste i at være sammen hver for sig. 
Uden at kunne sige at det har været en bragende succes, så har det ihvertefald været succesfuldt, og vi har fået 
afviklet en hel del kurser, online på teams. At skifte fra face-to-face kurser, og til online betyder en stor fornyelse af 
materialer - og vi vil her gerne takke vores gode kollegaer, og særligt Niels Ilberg Jacobsen, som har steppet op og 
hjulpet med denne del. 

Også internationalt blev vores IFAF uddannelse/vedligeholdelse afviklet online - og da Corona ikke helt har sluppet 
taget, så fortsætter det også sådan i det nye år. 

Vi har forsøgt at blande det nye med det gamle, og der blev stadig afviklet fysiske kurser og der blev også afholdt 
vedligeholdende kurser, i forbindelse med træningskampe. De fysiske kurser vil nok være en lavere og lavere del, af de 
kurser vi kommer til at udbyde i fremtiden - der er ingen tvivl om, at online arbejdet er vejen frem. 

Året har budt på nye udfordringer af forskellige slags.. alle de udfordring som Corona har givet, har vi måtte forholde 
os til, men også at turneringerne blev mindre og mere kompakte har skabt udfordringer, som vi har forsøgt at 
dæmme op for. Med kun 4 hold i NL, så har der været begrænsede muligheder for vores elitedommere, at få et 
behørigt antal kampe. Det blev forsøgt afhjulpet med at “tage” nogle 1. div. kampe, og lade dem dømme af NL 
dommere. Til både glæde og gavn for mange. Vi har som tidligere år, også lokket dem til at, at arbejde i alle rækker, 
når tiden og muligheden forelå, og det har selvsagt været på et højere niveau end tidligere sæsoner. 

På mange områder har vi lidt ladet stå til - vi har forlænget dommerlicenser, fra sidste år, har lavet små kurser for at 
hjælpe små grupper af kollegaer, bl.a. et engelsksproget kursus for 4 dommere, og lignende andre tiltag. Alt Sammen 
i håbet om at kunne give en god løsning til dem som blev og var aktive, i DAFF football i 2021. 

Et andet af vores primær projekter, nemlig vores dommerbøger, blev i år 2021 helt skrinlagt. Både fordi tidsrammen 
for hvornår vi evt. kunne dømme/spille football var uklar, da bøgerne skulle udarbejdes, men også fordi at man 
internationalt valgte at ikke udkomme med nye justeringer til regelbogen, eller vores dommermanual. 

Vi håber at 2022 kan blive mere normal, på alle områder, og at vi kan iværksætte de projekter og planer vi 
normalt ville have gjort i det nye år.

På vegne af dommerudvalget
Frank Rasmussen
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flag football udvalgets beretning
Flag football udvalget består af:

• Formand: Niklas Dyrby Johansen 
• Medlem: Kasper Brandt 
• Medlem: Martin Rambusch Jakobsen
• Medlem: Martien Ebbesen
• Medlem: Sabrina Knudsen

Udvalget har i år afholdt 5 møder – alle virtuelle. Som tidligere har der været fokus på afvikling og drift af turnering 
og øvrige aktiviteter for allerede etablerede klubber samt på udvikling af og rekruttering til sporten. Vi kan nok ikke 
komme udenom, at COVID-19 også i 2021 havde en vis indvirkning på aktiviterne i flag football.

Det meste af vinteren 2020/2021 gik som bekendt med en hård nedlukning, men der nåede heldigvis at blive åbnet 
op inden sæsonstart. Turneringsformatet var i år ændret en anelse, således at der skulle være lidt færre ”almindelige” 
kampe, og der i stedet kunne deltages i åbne turneringer ved siden af, hvor også eventuelle helt nye hold ville kunne 
deltage.

Sæsonen forløb i det store hele godt og endte med, at Allerød Armadillos for 3. år i træk og 5. gang i alt kunne kalde 
sig Danmarksmestre – endnu en gang ved et vellykket arrangement på Rundforbi Stadion.

Der blev afholdt 2 åbne turneringer i løbet af året. En 3. var på tegnebrættet, men måtte desværre aflyses pga. 
for få tilmeldte hold. De 2 afholdte turneringer forløb godt, og de deltagende hold var positive over formatet. 
Set i bakspejlet kunne vi godt have ønsket os en del flere hold ved turneringerne – vi vil forsøge at optimere 
markedsføringen af disse i de kommende år.

I flag football har vi i lang tid kunnet glæde os over et ekstremt højt internationalt topniveau hos både klubber og 
landshold, og 2021 har indtil videre ikke været en undtagelse. Den danske turnering Sportmonda Bowl, som afholdes 
i Valby, har ganske glædeligt udviklet sig til en stærkt besat og prestigefyldt international turnering, og i år tog Allerød 
Armadillos også denne titel og slog flere stærke, internationale hold på vejen.

Vi kan se frem til et stærkt imødeset VM i Israel i december, hvor der bør være muligheder for nogle rigtigt flotte 
resultater – både for herrer og kvinder. Udover VM-titlen er der også kvalifikation til World Games 2022 på spil. 
World Games er stadiet før OL, og der er flere og flere indicier, der tyder på, at flag football kunne blive en del af OL-
programmet i 2028.

Rekrutteringsmæssigt har antallet af spillere ligget på samme niveau som i 2020. Vi har arbejdet videre med de 
tiltag, som er blevet etableret gennem de seneste år, herunder implementering af flag football i undervisningen på 
folkeskoler og gymnasier. Vores mål er, at dette, sammen med satsningen på de åbne turneringer, vil kunne bidrage 
til en positiv udvikling i fremtiden.

Niklas Dyrby Johansen
Formand, Flag Footballudvalget
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Amerikansk fodbold udvalgets beretning
Amerikansk fodbold udvalget består af:

• Formand: Anders von Essen-Leise 
• Medlem: Jakob Zinck
• Medlem: Stefan Sloth
• Medlem: Marco Rysgaard
• Medlem: Kenneth Enrico Larsen
• Suppleant: Lars Hyrsting
• Suppleant: Benjamin Qvist

AMF udvalget blev stiftet efter beslutning på årsmødet 2020. Jeg har fornøjelsen af at være formand for udvalget og 
aflægger hermed beretning.

Det har endnu engang været et turbulent år præget af corona og med de udfordringer det nu har medført. 

Første officielle møde var 11/1-2021, og der har løbende været møder til 20/9 og op til Udviklingsmøde 6/11-21. Ordstyrer 
på alle møder har været Kasper Skyum. Formålet med udvalget har været at bringe tanker/ideer/råd om hvordan vi 
udvikler sporten tættere på DAFFs medarbejdere og bestyrelse samt at være sparringspartner for disse og til en vis 
grad være et organ hvor de politiske beslutninger i DAFF ville kunne høres. Motivationen for at oprette udvalget var et 
ønske om at få et forum for udvikling af sporten på en så konstruktiv og bredt funderet måde som muligt.

Sporten skal udvikles og der var brug for et forum som repræsenterer sporten på et bredt plan og bringer ting til 
debat. Vi vil gerne være med til at definere dogmet for sporten og sætte standarden for udviklingen af den gode klub. 
Det er en ganske voldsom ambition og da der ikke har eksisteret et lignende udvalg tidligere har udvalget også skulle 
finde sit fodfæste og arbejdsform. Dialogen mellem klubberne havde tidligere enten været ikke eksisterende, præget 
af miskommunikation eller mudderkastning i et ræs for at kapre spilere fra hinanden. Om end alle var interesserede 
i samarbejde var der lidt langt op til ambitionen om at vi skulle slås på banen og ikke udenfor. Min egen ambition 
var at være med til at starte udvalget, og herefter træde tilbage så snart alle medlemmer var fundet, og vi var 
nogenlunde enige om vejen frem. Hvilket jeg også fra start havde skrevet i min indstilling som kandidat. 

I stedet for at redegøre for hvad der er sket på online møderne i løbet af året, hvilket der findes referater for, vil jeg 
fokusere på de emner vi har debateret og fokusområder der har været vigtige. 

Fokuspunkt overordnet set har været: ”Den gode klub” og hvad skal der til for at vi udvikler os om sport og som 
klub? Hvordan koncentrerer og udnytter vi markedsføringstiltag bredest og bedst muligt? Hvordan skaber vi 
sammenhæng fra U10-Elite? Hvad er den ”gode” udvikling af spilere i klubberne? Hvilke udfordringer har vi i 
overgangene i Football og hvordan gør vi dét lettere for vores atleter? 

Football er en suveræn god skiftesport. Hvis du er god til et eller andet i anden sportsgren kan du stensikkert også 
udnytte dét i Football. Vi har italesat den kedelige udvikling medlemsmæssigt i både ungdoms- seniorfootball i DK 
over de seneste par år. Vi har talt om nødvendigheden af, at vi som idræt får defineret og indført et Aldersrelateret 
Trænings Koncept (ATK) fra forbundets side og at få football på skoleskemaet. 

Vi er meget glade for at have inspireret til markedsføringstiltag i løbet af året som alle klubber kunne bruge. 
Udvalget bestod fra årets start af 7 medlemmer, hvoraf 2 er udgået: Stefan Sloth (Holstebro Dragons) og Kenneth 
Enrico (Næstved Vikings) hvis arbejdsområder har været branding/markedsføring og  Vejledninger/regler for både 
nuværende klubber samt nye udøvere af sporten. Jakob Thellufsen (AaB 89s),  Benjamin Qvist (SGD) og Lars 
Hyrsting (Amager Demons) har bl.a. kigget nærmere på turneringsstruktur. Marco Kleinnibbelink Rysgaard (BGI) 
og Anders von Essen-Leise (Kronborg Knights). Således var udvalgets medlemmer bredt repræsenteret både 
geografisk og på klubber. Tak til alle udvalgets medlemmer for gode debatter og snakke i løbet af året. 

Jeg er som formand glad for at have været med til at få indført udvalget og håber det vil køre videre. 

På vegne af amerikansk fodbold udvalget
Anders von Essen-Leise
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